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ســرویس سیاسی- نخستین 
نشست »شــورای عمومی وحدت« 
با حضور ارکان شــورا و نمایندگان 
شــوراهای اســتانی روز جمعه ۲۰ 
اســفندماه ۱۴۰۰ در مجتمع »آدینه 
تهران« برگزار شد. نخستین شورای 
عمومی وحدت با حضور ارکان شورا 
و نمایندگان شــوراهای استانی روز 
جمعه ۲۰اسفندماه ۱۴۰۰ در مجتمع 

آدینه تهران برگزار شد.
حجــت الاســام مصطفــی 
پورمحمــدی دبیــر عالــی جامعه 
روحانیــت ضمن تحلیل شــرایط 
عمومــی کشــور گفــت: اگرچه 
مشــکاتی در حوزه های مختلف 
در کشــور وجــود دارد ولی نباید از 
ظرفیت های بسیار زیاد کشور غافل 
بود . یکــی از مهمترین ظرفیت های 
کشــور وجود رهبری معظم انقاب 
اســت که در دوران هــای مختلف 
حضور و راهنمایی های ایشان بسیار 
موثر و راهگشــا بوده است. وی در 
ادامــه وجود نیروهای خاق، خدوم 
و دلســوز و جوانــان متخصص و با 
انگیزه را از دیگر ظرفیت های کشور 
عنوان کرد که باید از آن ها اســتفاده 
شــود و گفت: کشــور امــروز با ۴ 
مشکل در  ساختار، نظامات، فرهنگ 
عمومی و شــفافبت فعل و انفعالات 
سیاسی روبرو اســت به گونه ای که 
اگر بهترین مدیران با بهترین  نیروها 
و بودجــه را هــم در نظر بگیریم باز 
هم تا این مشــکات برطرف نشود؛ 
تغییرات اساســی و تحقق اهداف و 
آرمان هــای انقاب میســر نخواهد 
شــد. وی ضمن بیان ابعاد مشکات 
ساختاری و دیوان سالاری در کشور 

درباره مسئله فرهنگ عمومی گفت: 
فرهنــگ عمومی از دیگر مســائلی 
هست که متاســفانه ما از آن غافلیم 
و شــاهد نوعی رهاشــدگی هستیم 
و مدیریــت آن در اختیــار چهره ها 
و مراجع دیگر قرار گرفته اســت و 
متاســفانه فرزندان و خانواده های ما 
تحت تاثیر فرهیختگان نیستند. اگر 
همه چیز را درست کنیم ولی فرهنگ 
عمومی درست نشود؛ قطعا با مشکل 
مواجه خواهیم بود. حجت الاســام 
گفت: یکی دیگر از مشکات ما عدم 
شفافیت در فعل و انفعالات سیاسی و 
اجتماعی است و شورای وحدت نیز 
برای نظم دادن به این فعل و انفعالات 
و شفافیت شــکل گرفته است و به 
همین دلیل حضور اقشار در آن پیش 
بینی شــده تا از ظرفیت های عمیق 
اجتماعــی برخوردار شــود. جامعه 
روحانیت مبــارز هم به دنبال تحقق 
یک جامعه انقابی و متفکر اســت و 
برای همه ســلیقه های سیاسی که به 
آرمان هــای انقاب و رهبری اعتقاد 
دارن احتــرام و ارزش قائل اســت. 
پورمحمدی در ادامــه با قرائت این 
بخش از ســخنان مقام معظم رهبری  

در دیدار اعضای خبرگان رهبری که 
فرمودند: مسائلی که به طور مستقیم 
بــه توده های مردم باز می گردد مانند 
»اتحاد ملی، اعتماد ملی، امید عمومی، 
اعتماد به نفس ملی، حفظ ایمان ملی، 
مسئله معیشت عمومی و روان بودن 
و آسان بودن مسائل اجتماعی مرتبط 
با مردم« در افزایش قدرت ملی بسیار 
مهم است. گفت:  وحدت ملی برای 
هرکشوری حیاتی و موجب استحکام 
نظام سیاسی کشور است و جمهوری 
اسامی نیز مهمترین پشتوانه خود را 
وحدت ملی و حضور یکپارچه مردم 
می داند.حجت الاســام  در صحنه 
پورمحمــدی در پایان رویکردهای 
»جامعه روحانیت مبارز« در رابطه با 
»شورای وحدت« و فعالان سیاسی  را 

چنین برشمرد:
۱.جامعــه روحانیــت مبارز با 
تمام توان و همت از نظام جمهوری 
اسامی و رهبری حمایت می کند و 
هرگونه انحراف از مواضع رهبری را 

خاف و از آن تبری می جوید.
۲. جامعه روحانیت مبارز تاش 
می کند تا مدیریت کشــور در اختیار 
نیروهای توانمند و ساله ارزش مدار 

و ولایی و انقابی قرار گیرد.
۳.جامعه روحانیت مبارز ضمن 
انجام مســئولیت الهی و روحانیتی 
خــود مبنی بر هدایت معنوی جامعه 
رسالت هدایت سیاسی و اجتماعی 

را با جدیت تعقیب می کند.
۴. جامعــه روحانیت مبارز بر 
وحدت و همگرایی و همکاری همه 
نیروهای انقابی و ارزشــی و ولایی 
تاکیــد و تاش خود را در این جهت 

ادامه می دهد.
۵. بــا توجــه به درخواســت 
مجموعــه ای از از نیروهای ولایی و 
انقابــی در قالب شــورای وحدت 
مبنی بر حمایت جامعه روحانیت از 
آنان، جامعه روحانیت با همکاری در 
جایگاه هدایت نظارت و داوری با این 
مجموعه موافقت می کند و چنانچه 
این مجموعه در خط انقاب نظام و 
رهبری اســتوار باشد این حمایت و 

همکاری ادامه خواهد داشت.
۶. همکاری با شورای وحدت 
مانع از تــاش جامعه روحانیت در 
راستای ایجاد وحدت بین نیروهای 

انقابی و ارزشی نخواهد بود.
در ادامــه منوچهــر متکــی 
سخنگوی شــورای وحدت ضمن 
تشریح فعالیت های این شورا در ایام 
انتخابات گفت: شورای عالی وحدت 
پس از موفقیت در انتخابات جلسات 
منظمــی را در رابطه با ســاختار این 
شورا در سطوح مختلف و همچنین 
نحوه چینش شورای عالی تشکیل داد 
که امــروز این پیش نویس در اختیار 
اعضای شورای عمومی قرار خواهد 
گرفت و درکارگروه های تخصصی 

بررسی خواهد شد.

پورمحمدی :

یکی از مشکلات ما نداشتن شفافیت در انفعالات سیاسی و اجتماعی است

اعتراض در نماز جمعه تهران

فیسبوک و اینستاگرام 

تبدیل کاخ سفید به حسینیه

علم الهدی : گشت ارشاد راه حل نیست

حمایت کنیم

اوکراین به ما جفا کرد

بن بستی وجود ندارد

پشت پرده حذف 

به صلاح نمی دانم

هنگام خطبه های کاظم صدیقی در نمازجمعه تهران، یکی از حاضران 
از جــای خود بلند شــد و با صدای بلند اعتــراض کرد.صدای اعتراض وی 
دقیقا مشــخص نبود اما برای دقایقی سخنرانی صدیقی را قطع کرد.براساس 
صدای پخش شــده از رادیو تهران به هنگام پخش زنده، به نظر می رســد 
وی مشــکل شــخصی و مالی را مطرح کرد زیرا عدد ۲۵ میلیون تومان از فرد 
معترض به گوش می رسید.صدیقی هم در واکنش گفت که اجازه بدهد بعد 
از پایان نمازجمعه، به موضوع وی رسیدگی می کند. خطیب جمعه همچنین 

درخواست کرد کاری به فرد معترض نداشته باشند.

خبرگزاری رویترز گزارش داد، فیسبوک و اینستاگرام موقت محتوایی را 
که خواســتار خشونت علیه سربازان روسی در برخی کشور ها در چارچوب 
تهاجم به اوکراین است، مجاز می کنند. اندی استون، سخنگوی »شرکت متا« 
گفت که متا به طور موقت ممنوعیت تحریک به خشونت علیه ارتش روسیه 

و نه علیه غیرنظامیان روسی را لغو کرده است.

حسن عباســی مدیر اندیشــکده یقین گفت :ملت ایران امروز باید بر 
روی میز مذاکره فهرســت بلند بالای مطالبــات خودش را بگذارد. در رأس 
این فهرست این است که ما باید کاخ سفید را به حسینیه بدل کنیم. دوم بر سر 
زنانشان حجاب می کنیم، سوم کلیات دین اسام را می بایست بپذیرند، چهارم 
قانون همجنس بازی را باید ملغی و پنجم سیســتم فســاد را باید جمع کنند، 
شــش اینکه امسال فرانسه تصویب کرد که محارم حتی بتوانند با هم ازدواج 
کنند به شرط اینکه بیش از ۱۵ سال داشته باشند باید ملغی شود زیرا جمهوری 

اسامی ایران این انحطاط اخاقی و فساد را بر نمی تابد.

امام جمعه شــهر مشــهد با بیــان اینکه مقصــر بی حجابی های امروز 
دستگاه های نظامی و انتظامی نیستند، تصریح کرد: فرمانده انتظامی مشهد به 
من می گوید از من می خواهید برای مقابله با بی حجابی مأمور بفرستم. مأمور 
من از جنس همین مردم و جوان ۲۰ ســاله در اوج شــهوت است که ممکن 
است در این مأموریت او را         از دست بدهم. باید برای رفع مشکل بی حجابی، 
مردم به میدان بیایند و اعتراض کنند. به رئیس جمهور و دیگر مسئولان گفتم 
شــما دریا را         آزاد کردید، این دریا قباً در اختیار نهادهای مختلف بود و این 
آزادسازی کار خوبی است، اما تمام فسادها و بی عفتی های سطح خیابان های 
تهران از این به بعد به شکل بدتری در ساحل دریا مشاهده خواهد شد. برای 
جلوگیری از آن نمی توان با نیروی انتظامی و ساح سراغ آنها رفت، بلکه باید 

مردم وارد میدان شوند تا مانع این فسق و فجور شوند.
وی ادامه داد: برای مقابله با فساد، گشت ارشاد راه حل نیست و حتی کار 
را         بدتــر هم می کنــد. مقام معظم رهبری فرمان آتش به اختیار دادند، بنابراین 
اگر زنی در خیابان روســری خودش را         از ســرش برداشت، باید با اعتراض 
مردم مواجه شود و ببیند که در میان مردم جایی ندارد. در این صورت مطمئن 
باشــید دو روسری هم ســر خواهد کرد و این همان روش امر به معروف و 

نهی از منکر است.

رییس کل اســبق بانک مرکزی در توییتی نوشت: اکنون هزینه فرصت 
تاخیر در صادرات نفت ماهانه ۴میلیارد دلار است؛ پس از توافق حمایت کنیم.
عبدالناصر همتی در توییتی نوشــت: حدود ۱۰۰ روز پیش گفتم: با برگشت 
دیرهنگام به مذاکرات برجام، بیش از این فرصت رشد اقتصادی را با "مذاکره 
از طریق ۵ واسطه ناهمگون و ذینفع" از دست ندهید.وی عنوان کرد: با قیمت 
فعلی نفت، هزینه فرصت صرفا تاخیر در افزایش صادرات نفت خام، ماهانه 

۴ میلیارد دلار است! از تاش ها برای رسیدن به توافق حمایت کنیم.

امام جمعه موقت تهران درباره جنگ روسیه و اوکراین گفت: این جنگ 
و لجن پرانی بوق های غرب و برخی از وابســتگان ایرانی شان در این مساله، 
انگشت اتهام برای نظام اسامی ایران باز و ابهاماتی ایجاد کردند. ایران از منظر 
مبنای انقابی و دینی خود حامی مظلوم و طرفدار حق علیه باطل اســت.وی 
ادامه داد: اگر ایران در ســوریه و لبنان حضور می یابد و برابر فلسطین مظلوم 
حامی قدرتمند به حساب می آید، برای این است که جنگ اسرائیل و فلسطین 
و جنگ یمن و ائتاف، جنگ حق و باطل است.امام جمعه موقت تهران اضافه 
کرد: اما در اوکراین دنیای غرب در زمان شوروی وقتی دو آلمان شرقی و غربی 
را خواستند یکی کنند که عقب نشینی شوروی را لازم داشت تعهد دادند ناتو 
را گسترش ندهند و به این تعهد عمل نکردند. همچنان در کشورهای مختلف 
پایگاه نظامی به وجود آوردند. لهستان و چکسلواکی عهدشکنی کردند و به 
ناتو ملحق شدند و تا مرز روسیه آمدند و تهدید کردند. وی با تاکید بر اینکه 
ما با جنگ و تخریب زیرساخت ها و کشتار مخالف هستیم، خاطرنشان کرد: 
اما جنگ روسیه با اوکراین در تضاد منافع است. اوکراین هم در مساله هواپیما 

با ما جفا و از فرصت به نفع آمریکا سوء استفاده می کرد.

بعد از اعام ایجاد وقفه در مذاکرات وین، نماینده روســیه در مذاکرات 
به خبرنگاران گفت: اطاعی از وجود هیچ  بن بســتی ندارم و تماس ها ادامه 
می یابد.»میخائیــل اولیانوف« نماینده روســیه در مذاکــرات وین در جمع 
خبرنگاران ضمن بیان این که اطاعی از وجود بن بســتی در مذاکرات ندارد، 
افزود، تماس ها ادامه می یابد. او در ادامه گفت که »نهایی شــدن توافق تنها به 
روسیه بستگی ندارد و بازیگران دیگری هستند که به زمان بیشتری نیاز دارند 
و نگرانی های بیشتری دارند ... موضوعات باقی مانده هیچ ارتباطی با روسیه 
ندارد.« اولیانوف در پاسخ به این پرسش که این وقفه چقدر طول خواهد کشید، 
گفت: می توانم بگویم که ما خواستار به نتیجه رسیدن مذاکرات در زودترین 

زمان ممکن هستیم و نهایت تاش خود را می کنیم.

راغفر با بیان اینکه یک ســری اهداف سیاسی گسترده ای نیز پشت این 
قضایا وجود دارد، گفت: اگر این اتفاق بیفتد دارویی که در ایران امروز تولید 
می شود، در صورت تامین از بازار خارجی ۴۰ میلیارد دلار ارز لازم دارد. خود 
این به تنهایی می تواند کشور ما را زمین بزند و این هدفی است که برخی دنبال 
می کنند. ما در پشــت پرده این تصمیمات هم طمع کسب درآمدهای بزرگ 
از تورم، هم جهل و هم نفوذ می بینیم، چون عواملی که می خواهند کشور را 

زمین بزنند بهترین اقدام را ایجاد نارضایتی می بینند.

مصباحی مقدم عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت: به اعتقاد 
بنده ساح هســته ای برای استفاده نکردن است. البته ساح هسته ای برای 
کشورهایی که از داشــتن آن برخوردار هستند، می تواند بازدارندگی را در 
مقابل رقبا داشته باشد! بنده ساح هسته ای را برای جمهوری اسامی مطلقا 
به صاح نمی دانم. ما به لحاظ دینی معتقد هستیم که ساح هایی که قابلیت 

کشتار جمعی را دارند، غیرعادلانه بوده و نباید از آن استفاده شود.

اخبار ویژه ... یوسفیان ملا نماینده ادوار پیشین مجلس:

  نگذاریم مصیبتی بدتر از یارانه
 نصیب کشور شود 

ســرویس سیاســی-  عزت الله یوسفیان ما 
نماینده ادوار پیشین مجلس، درباره تصمیم مجلس در 
خصوص ارز ترجیحی و اینکه چه راهکارهایی وجود 
دارد تا جلوی آسیب های احتمالی گرفته شود، گفت: 
به هر حال برخی از کالاهای اساسی که به کشور وارد 
می شــدند با ارز ۴۲۰۰ اتفاق می افتــاد.  دولت ارز ۲۰ 
هزار تومانی که در بودجه سال آینده محاسبه کرده رقم 
بالا و قابل توجهی اســت و اگر با این عدد، کالا وارد 
کشور شده و به تولید اختصاص پیدا کند، آقایان چگونه 

می توانند قیمت ها را کنترل کنند؟ 
وی افزود: یارانه ای هم که به مردم می دادند عددی 
نبود. وقتی دولت می خواست آن را پرداخت کند، مثل 
یک تکه یخ در کف دســت مردم آب می شد در حالی 
که به اندازه کرایه جابه جایی یک آدم هم نبود. زمانی که 
ارز ۴۲۰۰ دادند و دارو وارد کردند ما شاهد بودیم که چه 
تعداد از بیماران خاص مقابل مجلس آمده و به کمبود 
دارو اعتراض داشتند. مسئله دیگر در کشور ما این است 
که کالاها مثل زنجیر به هم متصل هستند. اگر امروز نان 
گران شود، لوازم یدکی خودرو هم گران می شود. همه 
چیز متاســفانه وابسته به هم است و گرانی محدود به 
آن کالا نمی شــود. امروز هم دولت و مجلس برنامه ای 
برای اینکه اگر ارز ۲۰ هزار تومانی برای واردات کالای 
اساسی می دهد قرار است چه کار دیگری انجام دهند، 

ندارند. یعنی هیچ برنامه ای ارائه نکردند. 
یوسفیان در ادامه گفت: بی برنامگی مجلس را نگاه 
کنید، زمانی در مجلس به این طرح در دو فوریت، یک 
فوریت، به صورت عادی و کمیســیون اقتصادی رای 
نمی دهند، اما وقتی به زمان بررســی بودجه می رسند، 
تصمیمی می گیرند که کســی متوجه نیست. به همین 
دلیل تعاملی میان دولت و مجلس در این بخش نبوده 
و هیــچ کدام هم نمی دانند در آینده چه اتفاقی می افتد. 
بی برنامه بودن و نداشــتن افق روشن میان این دو نهاد 
باعث می شــود که فقط دلیل بیاورند، ارز ۴۲۰۰ باعث 
فســاد شد. بله خیلی از مفاسد اقتصادی ما از کانال ارز 
اتفاق افتاد که نمونه آن پرونده بابک زنجانی است. حالا 
باید از آنان پرسید با حذف ارز ۴۲۰۰ ، دادن ارز تعطیل 
شــده و دیگر فسادی رخ نخواهد داد؟ خزانه ارزی ما 
برای همیشه تعطیل خواهد شد؟ خیر. دادن ارز ادامه پیدا 
می کند. ولی با چه برنامه ای؟ هنوز آن را دقیق نگفتند. 

بنابراین ما فقط آمدیم صورت مسئله را پاک کردیم. 
وی افــزود: فقط یک راه می ماند که خود دولت 
ورود کند. دیگر چاره ای ندارد. هرچقدر که می خواهیم 
از اقتصاد دولتی فاصله بگیریم، به نقطه ای می رسیم که 
چاره ای نیســت. اما صریح بگویم، دولت هم این کار 
انجام نخواهد داد و به ارز مصوبه مجلس دست نخواهد 
زد. چون مجلس دخالتی در ارز ۴۲۰۰ نداشت دولت 
آن را تصویب کرد. اگر موضوع بدی نبود اصا به قانون 
نیاز نداشــت به همین دلیل مجلس با همین استدلال 
آن را رد کرد. یوســفیان ما تصریح کرد: حالا دولت و 
مجلــس ماندند چه کاری انجام دهند. چون نمی دانند 
چه اتفاقی افتاده اســت. به طور مثال هنوز نتوانستند 
مســئله یارانه را حل کنند. بارها می گفتند این موضوع 
باید ساماندهی شود. به همین دلیل است که اطاعات 
کافی و برنامه مشخص ندارند و این مشکل هم به آن 

اضافه شده است. بنابراین دولت، امروز نباید چاه ویل 
بکند و ببیند چه می شود. باید برنامه ای برای این مسئله 
داشته باشد. اولا به مردم اطاعات کافی بدهند و بگویند 
برنامه این اســت و قرار است به این شکل اجرا شود. 
اگر این کار را انجام ندهند، مطمئن باشید مصیبتی بدتر 
از یارانه نصیب آنان خواهد شد.  یوسفیان در پاسخ به 
این ســوال که در سال جاری مردم اعتراضات معیشتی 
زیادی داشــتند، احتمال افزایش اعتراض معیشتی با 
این تصمیم وجــود دارد یا خیر راهکار جلوگیری از 
بحران چیست، گفت: زمانی می گفتند وضع خانواده ای 
خوب نیســت و حتی شام آنان نان، چای و پنیر است. 
امروز خرید همان نان، پنیر و چای عدد سنگینی شده 
اســت. حالا با حذف ارز ۴۲۰۰ این قیمت ها ســر به 
فلک خواهد گذاشــت. امروز که دولت در بخش نان 
یارانه می دهد، ببینید قیمت تمام شده نان چقدر است و 
چقدر به دست مردم می رسد اما باز هم نارضایتی وجود 
دارد. وی افزود: اگر می خواهند این برنامه را اجرا کنند، 
برنامه آن را به مردم بدهند. اینکه بگویند چون این برنامه 
فسادآور بود دلیلی برای حذف نمی شود. چه برنامه ای 
فساد نداشته است؟ به طور مثال اگر نظارت اداری کم 
شود، آمار رشوه و اختاس چقدر بالا می رود. آن زمان 
باید بگوییم در ادارات را بسته و کارمندان دیگر نیایند. 
چون اگر بیایند ممکن اســت رشوه بگیرند. این موارد 
پاک کردن صورت مسئله است. یوسفیان ما تصریح 
کــرد: دولت و مجلس بایــد برنامه مدون و قابل قبول 
داشته باشند. تا امروز هرچه گفتند ضعف و مشکات 
بود. گفتن این موارد اصا به نتیجه نمی رسد. تا دولت 
برنامه قوی نداشــته باشد، فساد آن بدتر از فساد قبلی 
خواهد بود. به همین دلیل نارضایتی مردم به اوج رسیده 
و دیگر تحمل آنان قابل کنترل نیست و مشکات زیادی 
برای کشور به وجود خواهد آورد. این فعال سیاسی در 
پاســخ به این سوال که نقش حاکمیت و سیاستمداران 
در حل این موضوع چیســت که یاس و ناامیدی مردم 

بیشــتر نشود، گفت: دولت و مجلس مسائلی که برای 
مردم مطرح می کنند باید اعتمادآور و اطمینان ساز باشد. 
اعضای هیئت دولت آقای رئیسی باید همه برنامه داشته 
باشند. اگر تک تک اعضای هیئت دولت آقای رئیسی 
را با رئیس جمهور مقایســه کنید می بینید که همراه او 
نیستند و برنامه ای هم ندارند. وی افزود: امروز وزرایی 
آمدند که نمی دانند وزیر، مســئولیت تضامنی با سایر 
وزرا دارد. فکر کرده اند همین وزارتخانه است و هرچه 
دوست و آشنا می شناخته با خود آورده و دور هم کار 
می کنند. امروز وزرای دولت رئیسی فکر نمی کنند که 
در دولت مشغول به کار هستند. فکر می کنند در همان 
وزارتخانه مشغول هستند. آن ها راه های ارتباطی با سایر 
اعضا و وزرای دولت که به هم مربوط است را نمی دانند. 
حرف هایــی که امروز وزرا می زنند را با صحبت هایی 
که در جلســه رای اعتماد زدند، مقایسه کنید. می بینید 
که تفاوت آن زمین تا آسمان است. کسانی برای آن ها 
برنامه ای نوشتند تا برای عبور از مرحله رای اعتماد از 
آن اســتفاده کنند. نماینده پیشین مجلس تصریح کرد: 
باید میان دولت و مجلس تعامل همراه با توافق وجود 
داشته باشد. یعنی به این شکل نباشد که مجلس بگوید 
مــن این را تصویب کردم دولــت این کار را انجام داد 
و به من ربطی نــدارد. خیر باید تعامل و توافق وجود 
داشــته باشد. دولت و مجلس بر سر حذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانی نتوانستند مسئله را حل کنند. بنابرین به این شکل 
نمی توان به نتیجه رســید. یوسفیان ما در ادامه گفت: 
دولت باید با صاحبان فکر اقتصادی جلسه تشکیل دهد 
و بعد به یک تصمیم پخته برســد که اگر قرار اســت 
ارز ۴۲۰۰ تومانی حذف شــود برنامه جایگزین به این 
شکل است. نه اینکه بار دیگر مسئله بنزین تکرار شود 
و اتفاقات ناگوار در کشــور به وجود بیاید. نکته دیگر 
هم اینکه صادقانه بیایند با مردم حرف بزنند اگر این کار 
را نکنند شاهد وضعیت امروز که پاس دادن به همدیگر 

خواهیم بود و به نتیجه ای هم نمی رسد.

نماینده پیشین مجلس گفت: دولت باید با صاحبان فکر اقتصادی جلسه تشکیل دهد و بعد به یک تصمیم پخته برسد که اگر قرار است ارز ۴۲۰۰ تومانی حذف 
شود برنامه جایگزین به این شکل است. نه اینکه بار دیگر مسئله بنزین تکرار شود و اتفاقات ناگوار در کشور به وجود بیاید.

باید میان دولت و مجلس تعامل همراه با توافق وجود داشته باشد. یعنی به این شکل 
نباشد که مجلس بگوید من این را تصویب کردم دولت این کار را انجام داد و به من ربطی 
ندارد. خیر باید تعامل و توافق وجود داشته باشد. دولت و مجلس بر سر حذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانی نتوانستند مسئله را حل کنند. بنابرین به این شکل نمی توان به نتیجه رسید. 

سرویس سیاسی- نماینــده پیشین 
مردم در مجلس شــورای اسامی گفت: 
حذف ارز ۴۲۰۰ لطمات ســنگینی را به 
مــردم وارد می کند و سیاســت هایی که 
دولت اتخاذ کرده مورد تایید کارشناسان 

اقتصادی نیست.
بهــرام پارســایی نماینده پیشــین 
مجلــس در دوره دهــم، درباره تصمیم 
مجلــس دربــاره ارز ۴۲۰۰ و تاثیر آن بر 
معیشــت مردم و اثرات سیاسی آن گفت: 
وقتــی موضوع به این مهمی در مدت ۱۰ 
دقیقه در مجلس جمع می شود، یعنی کاری است که یک گروهی از قبل پشت سر 
آن بوده و حالا به نتیجه رسانده است. اما اینکه چه مقاصدی دارند آن را نمی دانم. 
حذف ارز ۴۲۰۰ مشــخصا آســیب و لطمات سنگینی به جامعه وارد می کند. به 
ویژه در بخش دارو و درمان که همین امروز بخشی از مردم از لحاظ کمبود دارو 

و قیمت آن با مشکات زیادی مواجه هستند.
وی درباره اینکه چه راهکارهایی وجود دارد تا آسیب های کمتری به مردم 
درباره این تصمیم وارد شود، گفت: فکر می کنم، راهکارهایی که امروز دیده شده 
و سیاســت های دولت را که نگاه کنید، عملیاتی نیســت و هیچ کارشناسی آن ها 
را تایید نکرده و در حد صحبت اســت. راهکارها را باید اقتصاددانان بدهند که 
چه کاری باید انجام داد. اما وقتی سیاست داخلی و سیاست خارجی ما در سطح 
کان به شکلی است که امروز می بینیم، بعید است راهکارهای غیرکارشناسی که 

داده می شود، نتیجه ای داشته باشد. 
پارســایی افزود: مردم نتیجه این سیاست ها را احساس نکرده و در کشور 
هم پیشــرفتی به وجود نیامده اســت. به نظر این مشکات ریشه ای بوده و باید 
سیاســت هایی که وضعیت اقتصادی مردم را به این وضعیت رســانده اصاح 
کنیم. حالا در این موضوع، دولت، مجلس و سایرنهادها مستقل نیستند و باید در 
سیاست های کان کشور تجدیدنظر صورت گیرد که بعید می دانم این اتفاق رخ 
دهد. با توجه به اینکه اقدامات فعلی به سمت محدود کردن و در تنگنا قرار دادن 
مردم انجام شده است، نتیجه تکیه کردن به کشورهای خاص این بوده که امروز 
کشور ما به این وضعیت افتاده است. سیاست باید به صورت کان حل شود که 
فعا این موضوع را در برنامه کاری دولت، مجلس و یا هر جای دیگر نمی بینم. 
وی درباره اینکه آیا این تصمیم مجلس درباره ارز ترجیحی امکان به وجود 
آوردن بحران و اعتراضات معیشــتی را همراه خود دارد یا خیر و اینکه در دوره 
گذشته موضوع گرانی بنزین را داشتیم چه راهکاری باید اندیشید که آن اتفاقات 
تکرار نشــود، گفت: مجلس قبل در جریان گرانی بنزین نبود. دو بار به صورت 
مشــورتی نظر مجلس را خواستند که مجلس مخالفت کرد اما در نهایت بنزین 
گران شد و هزینه سنگینی را هم به کشور تحمیل کرد. اما امروز تصمیم گیرنده 
این طرح مجلس فعلی بود و باید خودشان راه های جلوگیری از به وجود آمدن 
بحران را پیش بینی کنند. به طور کلی با طرح هایی که بخواهد فشاری بر گرده مردم 
وارد کند مخالفم، بنابراین نمی توانم راهکاری برای حل این مشکل پیشنهاد داد. 
نماینده پیشــین مردم درباره اینکه امروز ســرمایه اجتماعی تا حدودی از 
دســت رفته و با حذف ارز ترجیحی این موضوع تشدید می شود، سیاستمداران 
و حاکمیت باید درباره آن چه نقشــی ایفا کنند، گفت: به نظر من سیاســتمداران 
نباید امروز دســت به اقدماتی بزنند که باعث افزایش تورم در جامعه می شــود. 
حقیقتا توصیه ای برای آن ها ندارم. اگر توصیه پذیر باشــند، نظر همه کارشناسان 
اقتصادی این است که حذف ناگهانی این ارز به دلایلی که می گفتند تخلفات و 
سو استفاده هایی شده است، به ضرر مردم شده و مشکات زیادی را برای آن ها 

به وجود خواهد آورد. 
وی افزود: امروز که دولت و مجلس همســو شــده و همه چیز در دســت 
خودشــان است باید به شکلی مدیریت کنند که به نفع مردم هزینه شود و مورد 
سواستفاده قرار نگیرد. دلیل خاصی برای اینکه چرا این ارز را میخواهند حذف 
کنند نمی دانم چون در مدت زمان بسیار کوتاهی آن را تصویب کردند. اگر دلیل 
این تصمیم این بود که تخلفاتی صورت گرفته بیایند با کسانی که سرمایه مردم را 
خوردند برخورد کرده و آن را برگردانند. با توجه به اینکه قیمت نفت بالا می رود و 
آمارهایی که از فروش نفت ایران به چین و سایر کشورها وجود دارد، نباید امروز 
مشکل خاصی برای تامین ارز داشته باشند که بخواهند ارز ۴۲۰۰ را حذف کنند. 
پارســایی در ادامه افزود: صحبت کردن با نمایندگان فعلی فایده ای ندارد. 
در جامعه ای که بخشــی از کسانی که گرایشات اصولگرایانه دارند هم با حذف 
اینترنت مخالف هســتند، نماینده مجلس می آید همه مخالفان را قاده به گردن 
معرفــی می کند، صحبت کردن چه فایده ای دارد؟ زمانی که رئیس کمیســیون 
فرهنگی مجلس می گوید تحت هر شــرایطی طرح صیانت را اجرایی می کنیم، 
توصیه ها، نگرانی ها و دعوای مردم برایشان محلی از اعراب ندارد. به قول معروف 
خر خودشان را می رانند، آن ها کار خودشان را می کنند و کاری به اطرافیان ندارند. 
پارســایی گفت: ممکن است شــورای نگهبان برای این طرح پیشنهاداتی 
مطرح کند که تغییراتی در آن ایجاد کند. اما اینکه چه پیشــنهادی دهد با توجه 
به اینکه مجلس و دولت همســو بوده و تمایات شــورای نگهبان هم به همان 
جناح است باید دید چه طرحی را پیشنهاد می دهد که جایگزین آن کرده تا فشار 

کمتری به مردم وارد شود.

سیاسی-ســخنگوی  ســرویس 
کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسامی 
گفت: باید حذف ارز ترجیحی به صورت 
گام به گام انجام شود و نباید تغییر در نحوه 

پرداخت یارانه منجر به گرانی شود.
غامرضــا مرحبا دربــاره مصوبه 
مجلس شــورای اســامی پیرامون ارز 
ترجیحی،گفت: طبق مصوبه مجلس، فقط 
قرار اســت نحوه پرداخت یارانه برخی از 

کالاها تغییر یابد.
وی بیان کرد: بر اســاس این مصوبه، 
دیگر ارز ۴۲۰۰ تومانی داده نمی شود، بلکه ارز به نرخ سامانه معامات الکترونیکی 

داده می شود و مابه التفاوت آن هم به صورت ریالی پرداخت خواهد شد.
سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس شــورای اسامی تصریح کرد: البته 
مجلس شورای اسامی در این مصوبه یک شرط مهم گذاشته است، مبنی بر اینکه 

سطح قیمت ها نباید از قیمت های شهریور ۱۴۰۰ بالاتر برود.
مرحبا ادامه داد: توجه به معیشــت مردم برای مجلس شورای اسامی بسیار 
مهم است و نباید تغییر در نحوه پرداخت یارانه باعث گرانی کالاهای اساسی شود.

وی بــا بیان اینکه تا زمانی که دولت راهکارهای جایگزین را در نظر نگیرد، 
فرآیند پرداخت ارز ترجیحی ادامه خواهد داشت،اظهار داشت: مجلس اختیار این 
کار را بــه دولــت داد که خودش راهکار جایگزین را معرفی کند، اما تاکید ما بر آن 

است که نباید این موضوع روی معیشت و سفره مردم تاثیر منفی بگذارد.
سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسامی تاکید کرد: تخصیص 
ارز ۴۲۰۰ تومانی مشکات زیادی را برای کشور به وجود آورد، اما نباید این ارز 
یک دفعه حذف شــود و باید ابتدا راهکارهای جایگزین در نظر گرفته شــود تا به 

بخش های مختلف جامعه فشاری وارد نشود.
مرحبا بیان کرد: لازم اســت حذف ارز ترجیحی به صورت گام به گام انجام 
شود و برای کمک به اقشار آسیب پذیر هم باید راهکارهای جایگزین انتخاب شود.

پارسایی فعال سیاسی:

برخی سیاست های دولت
 عملیاتی نیست

سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی:

نباید قیمت ها افزایش یابد
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